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TZ Pregrada - Bojana ŠTruk

Manifestacija Branje grojzdja Pregrada 2013.

Hrvatsko zagorje je regija koja njegu-
je tradiciju i koja je u mnogočemu 
uspjela sačuvati izvornost na koju 
inovativno nadograđuje sve izazove 

modernog vremena i tržišta.  Neprestano  ulaže 
napore kako bi se kroz županijske manifestacije 
predstavila kao regija koja uistinu zaslužuje naziv 
Bajka na dlanu. Moguće je doživjeti bajku, ov-
dje u Pregradi, gdje će vas naš mali gradić osvo-
jiti svojom modernošću i starinom vješto i lijepo 
isprepletenima u sadašnjosti. 

Ono čime je posebno obilježen pregradski 
kraj, su vinogradi gdje se susreće višestoljetna 
tradicija uzgoja vinove loze. Stoga nije ni slučaj-
no što je u Pregradi nastala već nadaleko poznata 
manifestacija Branje grojzdja.

Pregračani kažu da je nastala iz jednog sezon-
skog posla, a to je branje ili trganje grožđa.  Obi-
čaji vezani uz pojedine radove u vinogradu i kli-
jeti zapravo su temlji nastanka naše manifestacije 
koja se ove godine po 43. puta  održava zadnji 
vikend u mjesecu rujnu. 

I ove godine, Grad Pregrada i Turistička za-
jednica grada Pregrade u suradnji s udrugama 
koje djeluju na našem području, pripremili su 
vrlo bogat i raznolik program proslave manife-
stacije koja traje od četvrtka 26. rujna, a završava 
u nedjelju 29.rujna.

Za organizaciju, pripremu i provođenje  pro-
grama ovogodišnje manifestacije uključen je i or-
ganizacijski odbor od 12 članova koje je imeno-
vao Gradonačelnik Marko Vešligaj.

U sklopu ove manifestacije, kojom se u Pre-
gradi tradicionalno proslavlja ubiranje plodova 
mukotrpnog rada tijekom cijele godine, održava-
ju se iznimno posjećena kulturna, sportska i glaz-
beno - zabavna događanja. Program započinje 
sportskim aktivnostima u četvrtak, revijalnom 
utakmicom koja se već niz godina održava na 
igralištu NK Pregrada. Osim sportskih aktivnosti, 
ovogodišnji četvrtak pamtit ćemo po glazbenom 
programu i predstavi u organizaciji tamburaške i 
dramske sekcije KUD-a Pregrada.

kultura
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Manifestacija Branje grojzdja Pregrada 2013.
Petkom se održava bicikijada gdje se djeca 

natječu u vožnji biciklom, romobilom i rolama. 
Nakon toga slijede „pregradske dječje berbari-
je“, veselo druženje djece i odgojitelja s područja 
cijele Krapinsko- zagorske županije gdje svoju 
spretnost, brzinu i dobru međusobnu suradnju 
djeca pokazuju kroz igru. 

Berbarije su  postale  zaštitni znak i najpre-
poznatljiviji proizvod cijele manifestacije „Branja 
grojzdja“ jer su osmišljene na temu težačkih ra-
dova naše regije.

Na Trgu Gospe Kunagorske odvija se glazbeni 
program gdje nastupa pregradska klapa Kmeti, 
a u večernjim satima traje program Radija Kaj 
poznat pod nazivom „Domače popevke i tanci“.

Subotu obilježava niz događanja. Između osta-
log, održava se biciklistička utrka, gađanje gline-
nih golubova na Kunagori, šahovski turnir, pro-
mocija knjige Vinagora i okolica,  izložba malih 
životinja u OŠ Janka Leskovara, moto-alka, pain-
tball turnir, koncert na Trgu Gospe Kunagorske 
te glazbeno-zabavni program koji se odvijaju na 
prostoru ispred zgrade muzeja i gradske knjiž-
nice.

U nedjelju se na jezeru Gorica održava sport-
ski ribolov, na Trgu Gospe Kunagorske nastupaju 
KUD Pregrada i KUD Grada Pregrade, a nakon 
toga slijedi povorka berača kroz glavnu pregrad-
sku ulicu. Kako bi dočarali kako se je nekada u 
Zagorju išlo u branje grojzdja, beračice i berači 
prolaziti će u narodnim nošnjama opremljeni za 
berbu, u pratnji kola sa konjskim zapregrama 
natovarenim sa svim što je potrebno za branje i 
spremanje grojzdja.

U cilju razvoja tradicijskih obrta, obogaćiva-
nja, promicanja i njegovanja, kulturnih i etnološ-
kih vrijednosti našeg kraja i Krapinsko-zagorske 
županije, namjera nam je ovogodišnju manife-
staciju obogatiti s ponudom proizvoda karakte-
rističnih za naše podneblje počevši od tradicijske 

baštine, zagorskih kolača, vina, meda, rakije, su-
venira te kreativnog stvaralaštva pojedinaca.

Svoj veliki doprinos manifestaciji daju i doma-
ći ugostitelji koji su pripremili raznolik zabavno – 
glazbeni program popraćen s bogatom ponudom 
jela i pića koje će nuditi u svojim ugostiteljskim 
objektima i pod šatorima u centru Pregrade.

Stoga, dođite i uvjerite se u bogatstvo i značaj 
ove manifestacije na kojoj je atmosfera uvijek ve-
sela, opuštena, zanimljiva i nadasve zabavna.
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ČETVRTAK 26. rujna 2013.
15.00 Nogometno igralište u Pregradi

- Veterani NK Pregrada- budući veterani NK 
Pregrada

16.30 Nogometno igralište u Pregradi
- Reprezentacija Nogometnog saveza KZŽ – 
NK Pregrada

19.30 Trg Gospe Kunagorske

- Tamburaška i dramska sekcija KUD-a Pre-
grada

- Glazbeni program i predstava: Češalj- pre-
ma tekstu F. Hadžića

21.30 Caffe-bar Ramona

- 23. godišnjica Ramone- The Changes - Jä-
germeister party, specijalni gost Tony Lee 
King

PETAK 27. rujna 2013.
09.00 OŠ Janka Leskovara, igralište

- Biciklijada - natjecanje djece u vožnji bici-
klom, romobilom i rolama

10.00 Galerija muzeja “dr. Zlatko Tuđina”
- Gljivarsko društvo “Lisičica, otvorenje izložbe 
gljiva

13.00 OŠ Janka Leskovara, sportska dvorana
- Pregradske dječje berbarije 2013.; igre predš-
kolske djece KZŽ, uz glazbeno-scenski nastup 
Ivice Kolmara (Šareni svijet)
- Pripremimo dar za 5 - cvijeće, tortu ili med
- Gosti: DV “Izvir” Rogaška Slatina

17.00 Galerija muzeja “dr. Zlatko Tuđina”
- Gljivarsko društvo “Lisičica” - predavanje o 
gljivama

19.00 Šator na Trgu Gospe Kunagorske (Caffe 
bar “VIRTUS”)

- Fortuna band

19.00 Šator kod PZ Pregračanke

- Prijatelji Zagorja

19.00-22.00 Trg Gospe Kunagorske

- Otvorenje 43. Manifestacije Branje grojzdja 
Pregrada 2013.

- Klapa KMETI iz Pregrade: Stara klet - hi-
mna Branja grojzdja

- Domače popevke i tanci:

 •Atomik Harmonik

 •Lepi cajti

 •Ansambl Zagorje

 •Taborgradski dečki

 •Kajtoneri

20.00 Caffe-bar Ramona

 - TS “Kao Nekad”, Corona party

20.00 Trg Gospe Kunagorske

- Stanica bimbamBUS-a

21.00 Ul. Stjepana Radića - garaža u dvorištu 
ob.kuće Kantoci 

- The Leftovers STREET GIG

21.00 Trg Gospe Kunagorske – kućica kod 
Udruge vinara “Dobra kapljica” iz Pregrade

- Grupa “Iznenađenje”

22.00 Trg Gospe Kunagorske

- Glazbeni sastav KAVALIRI

SUBOTA 28. rujna 2013.
08.00 – 22.00 OŠ Janka Leskovara, sportska 
dvorana

- Udruga uzgajatelja malih životinja “ZABOK 
2000”: Izložba malih životinja

09.00 – 20.00 Streljana LD “KUNA” – Kuna-
gora

- Gađanje glinenih golubova

09.00 – 14.00 Ulica Stjepana Radića
- BICIKLISTIČKA UTRKA “Branje grojzdja 
Pregrada” 2013.

09.30 Restoran “ZAGORAC”

- Šahovski turnir

Program manifestacije Branja grojzdja 2013.
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10.00 Nogometno igralište u Pregradi
- Malonogometni turnir

11.00 Nogometno igralište (kod starog bazena)

- Paintball turnir

15.00 Ulica Stjepana Radića

- Moto-alka

19.00 Šator kod PZ Pregračanke

- Prijatelji Zagorja

18.30 Muzej “dr. Zlatko Tuđina”, prostor ispred 
muzeja

- TWIRLING - Plesni studio “DIV” Krapina

- Plesni studio “DIV” Pregrada

- Plesni studio “DIV” Krapina, “Tancala ja bi 
rada”

- Žongliranje s vatrom i svjetlećim kuglicama, 
Vesna Šaronja

19.00 Šator na Trgu Gospe Kunagorske

(Caffe bar “VIRTUS”)

- Grupa San

19.00 Gradska vijećnica

- Promocija knjige: Vinagora i okolica

20:00 Caffe-bar Ramona

- Grupa Trnje

20.00 Trg Gospe Kunagorske

- Stanica bimbamBUS-a

21.00 Trg Gospe Kunagorske

- Apollon

- Tri Debela Psa

22.00 Trg Gospe Kunagorske

- Koncert HLADNO PIVO

NEDJELJA 29. rujna 2013.
07.00 Jezero Gorica

- Natjecanje u ribolovu

08.00 – 16.00 OŠ Janka Leskovara, sportska 
dvorana

- Udruga uzgajatelja malih životinja “ZABOK 
2000”: Izložba malih životinja

08.30 Trg Gospe Kunagorske

- Okupljanje planinara-planinarski pohod 
“Branje Grojzdja”

09.00 Šator kod PZ Pregračanke

- Treća sreća

10.00 Šator na Trgu Gospe Kunagorske

(Caffe bar “VIRTUS”)
- Grupa San

10.00 Caffe-bar Ramona

- TS “Kao Nekad”

11.00 Trg Gospe Kunagorske

- Središnja svečanost 43. Branja grojzdja

- Povorka beračica i berača na zaprežnim 
kolama

13.00 Trg Gospe Kunagorske

- Kulinarski show – spremanje nedjeljnog 
ručka

Fotobranje.pregrada.info
I ove godine portal Pregrada.info i Fo-

toklub Pregrada organiziraju fotografiranje 
svih događanja tijekom održavanja manife-
stacije. 

Fotografije možete pratiti na stranici  
fotobranje.pregrada.info.
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Draženka Gretić

Vodič kroz Gradsku knjižnicu Pregrada

GDJE: Trg Gospe Kunagorske 3, u zgradi sa-
građenoj 1908. godine za potrebe osnovne škole.

Uz knjižnicu, u zgradi se još nalazi Muzej gra-
da Pregrade dr. Zlatko Dragutin Tudjina i Grad-
ska kavana.

KONTAKT:  tel/fax 376 111,  
E-mail  knjiznica-pregrada@kr.t-com.hr

RADNO VRIJEME ZA KORISNIKE KNJIŽ-
NICE: ponedjeljkom i srijedom od 12,00 – 20,00 
sati, utorkom i četrvtkom od 8,00 do 15,30 sati te 
subotom od 8,00 – 13,00 sati.

POVIJEST KNJIŽNICE: Knjižnica je otvo-
rena 1983 godine i to u iznajmljenom prostoru 
u kući obitelji Hofbauer u Kostelgradskoj ulici. 
1993. knjižnica je preseljena u  u zgradu stare 

škole, a 1999. godine, zbog potreba srednje ško-
le seli u Vatrogasni dom. 2004. godine vraća se 
u sadašnji prostor, koji je u tu svrhu proširen i 
adaptiran.

KNJIŽNI FOND:  24.991 svezak. Fond obu-
hvaća knjige beletrističkog i znanstvenog karak-
tera. Ima i referentnu zbirku, koja se može kori-
stiti samo u čitaonici. 

Članovima je omogućena i posudba knjiga iz 
drugih knjižnica, putem međubibliotečne posud-
be.

ZAVIČAJNA GRA\A: knjige, časopisi, brošu-
re, razglednice i fotogrfije.

PERIODIKA (novine i časopisi):  Nabavlja 
se 13  naslova: Večernji list, Jutarnji list (subot-
nje i nedjeljno izdanje), Zagorski list, Lisa, Story, 
Glorija, Globus, Gospodarski list, Meridijani, PC 
chip, OK, Teen i Uređenje stana 

FACEBOOK:  stranica na kojoj vas obavje-
štavamo o našim programima, novitetima,  do-
nosimo preporuke knjiga te crtice iz pregradske 
prošlosti, ali i sadašnjosti.

ELEKTRONSKI KATALOG: www.pregrada.
zaki.com. Putem kataloga možete provjeriti  koje 
knjige knjižnica ima u svom fondu, koji su no-
viteti u knjižnici, kao i Top listu najčitanijih na-
slova. Također možete provjeriti koja knjižnica u 
okviru naše  mreže knjižnica ima naslov koji vas 
zanima. 

Putem PIN-a kojeg zatražite u knjižnici, može-
te sami provjeriti koje ste knjige posudili i koji im 
je rok vraćanja.

U knjižnici je osiguran pristup internetu za 
korisnike (cijena 5,00 kn / pola sata)

ČLANOVI I ODJELI KNJIŽNICE: 973, 
Odjel za odrasle i Odjel za djecu.

Uz raznovrstan i aktualan  knjižni fond na oba 
odjela,  na dječjem odjelu  djeci su na raspolaga-
nju dva računala i razne igre i igračke. 

kultura
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Vodič kroz Gradsku knjižnicu Pregrada
ČLANARINA: 30,00 za djecu, učenike, stu-

dente i umirovljenike te 50,00 kn za odrasle

DOGA\ANJA: Knjižnica organizira razna do-
gađanja – predavanja, izložbe, radionice, druže-
nja, odlaske u kazalište  i u svim svojim programi-
ma odlično surađuje s  udrugama, udruženjima 
te drugim  sudionicima odgojnog, obrazovnog, 
turističkog  i kulturnog života u Pregradi.

U svojim programima često surađujemo  i s 
Plesnim studijom „DIV“ , i to naročito na pro-
gramima kojima se 
javljamo na Poziv 
za predlaganje kul-
turnih programa, 
Krapinsko-zagorske 
županije. Temeljem 
toga naši su progra-
mi već treću godi-
nu zaredom dobili 
određena financijska 
sredstva.

Ovdje posebno 
ističemo, a na to smo 
itekako ponosni,  ve-
liku pomoć naših 
sugrađana pri orga-
niziranju programa 
u knjižnici i njihovo 
sudjelovanje u tim 
programima. Bez 
njih ne bismo nikako  
mogli realizirati mnoge od naših aktivnosti.

Od nedavnih programa ističemo izložbu ra-
znih kolača pod nazivom „Slatki zalogaj priziva 
prošlost“. Njihova je posebnost bila u tome što su 
za tu večer bili malo modificirani i što je njihov 
naziv morao biti isključivo vezan uz Pregradu. 

Zbog zanimljivosti navodimo neke nazive:  
Čokoladni poljupci „Valentinovo“, Leskovarove 
„Sjene ljubavi“, Putica „Pod kostanjima“,  Štrud-
la od sira i oraha za „Noć u muzeju“,   Kostel-
gradski prijatelj, Makova gibanica 1334. godina, 
Thierryijeve voćne košarice, Mišeki iz Gretićeve 
gostionice  u ovom slučaju zanimljiva zbog toga 
što se nalazila u kući autorice teksta  i što je vla-
snica bila njena baka) itd.

PLANIRANI PROGRAMI: 

Listopad 2013. : Predavanje „Zeleno zlato  na 
tanjuru – buča i tikvica“- koje ćemo predstaviti 

na najpoželniji način, na tanjuru. Uz to, pažnju 
ćemo skrenuti i na bučino ulje i bučine koštice.

Ideja i koncepcija programa: Božena Zernec 
iz Krapine.

Voditelj i koordinator: Kristina Grofelnik, stu-
dentica nutricionizma i nova kolumnistica Zdra-
ve krave.

Studeni  2013.: Susret pod nazivom Sapunice 
-  najozbiljniji neozbiljan posao. Družit ćrmo se s 
Dianom Pečkaj Vuković iz Zagreb,  koja je uz pri-

če, poeziju i romane, napisala i više od osamsto 
epizoda hrvatskih TV serija. Dovoljno je da spo-
menemo samo izuzetno popularnu  TV novelu  
„Dolina sunca“. 

NOVOSTI: Uz CD-e ozbiljne glazbe, planira-
mo do kraja godine nabaviti CD-e zabavne, pop i 
rock  glazbe, kojima ćemo obogatiti naš glazbeni 
fond,  i koji će se moći posuditi.

Jedna zanimljivost: Najstarija knjiga u na-
šoj knjižnici je knjiga iz 1759 .godine iz zbirke 
Ottenfels iz dvorca Bežanec.

ZAŠTO K NAMA:  Zato što vam uz sve na-
vedeno, nudimo da korisno i ugodno provedete 
vrijeme i da se u knjižnici osjećate kao u svom 
dnevnom boravku.

I ne zaboravite: „Kad čitate uvijek ste u najbo-
ljem društvu“
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Marko Vešligaj 
pobijedio je 2. 
lipnja 2013. 
godine na lo-

kalnim izborima te tako po-
stao gradonačelnikom Grada 
Pregrade. Povjerenje koje 
su mu građanke i građa-
ni priklonili nije iznevjerio 
te se svom poslu posvetio u 
potpunosti profesionalno. U 
daljnjem tekstu saznajte ka-
kve je novitete uveo te kako 
je prokomentirao neke od 
aktualnih tema od njegovog 
preuzimanja vlasti.

P: Nakon službene predaje 
vlasti prošlo je 100 dana. 
Kako ste se snašli na novom radnom mjestu 
gradonačelnika? Koje ste novitete uveli?

Mislim da je najveći novitet, koji i sami gra-
đani primjećuju, što sam dužnosti gradonačelni-
ka pristupio profesionalno, kako sam i najavio u 
kampanji. To mi omogućuje da se u potpunosti 
posvetim radnom mjestu za koje sam dobio po-
vjerenje građana. Nastojim biti u svakom trenut-
ku na dispoziciji građanima, puno obilazim teren 
i sve radove koji se obavlju na području našega 
Grada i nastojim o svim svojim i gradskim aktiv-
nostima informirati građane preko medija, naj-
više interneta. 

Od noviteta u radu same Gradske uprave iz-
dvojit ću uredovno radno vrijeme za građane 
svaki utorak, u terminu od 08,00h do 11,00h, a 
građane od početka rujna primam i u popodnev-
nom terminu od 15,00h do 18,00h. Kada radite 
i imate volju za poslom onda ni ne razmišljate 
kako ste se snašli; taj ću sud prepustiti građani-
ma, koji će o tome prosuđivati kroz rezultate koji 
ja i moj tim postignemo u unapređenju života u 
našem gradu. Vjerujem da smo na dobrom putu, 

ali zbog teške financijske situacije koju smo zate-
kli u Gradu zamolit ću građane, posebno sa naših 
sela, za malo strpljenja. 

P: Na drugoj sjednici Gradskog vijeća, održa-
noj 11.07.2013., donesene su izmjene Statuta 
radi nove organizacije, odnosno, ustroja uprav-
nog odjela Grada. Pojasnite nam na što se točne 
odnose navedene izmjene te kakva poboljšanje 
u radu očekujete?

Najveće novina jest da će se umjesto sadaš-
njeg Jedinstvenog upravnog odjela formirati 
dva upravna odjela. Podijelit ćemo poslove koji 
u nadležnosti gradske uprave na Upravni odjel 
za financije i gospodarstvo i na Upravni odjel za 
opće poslove i društvene djelatnosti, što će nam 
omogućiti puno veću efikasnost u obavljanju po-
slova, pogotovo kod pripreme i prijave projekata 
na fondove Europske unije. Za taj posao sigur-
no nam trebaju promjene u kadrovskom sastavu 
gradske uprave, jer postojeći zaposlenici nisu do-
voljni za ispunjavanje te zadaće. Najbolji dokaz 
tome je i situacija koju sam zatekao, a to je da 
uopće nemamo spremnu nikakvu dokumentaci-
ju koju bi mogli prijaviti na natječaje iz fondova 

elizabeta PaPeš

Intervju: Marko Vešligaj
gradska vlast
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EU, u čemu dosta zaostajemo za nekim drugim 
lokalnim jedinicama. Upravo zato očekujem da 
na javnom natječaju koji će biti raspisan za ova 
dva upravna odjela izaberemo pročelnike koji 
će svojom stručnošću dati maksimalan doprinos, 
kako bi mogli odgovoriti izazovima i promjena-
ma sa kojima smo suočeni ulaskom u Europsku 
uniju, koja pruža velike mogućnost za naš razvoj; 
ali to ovisi najviše o nama samima.

P: Već neko vrijeme traju radovi na nadograd-
nji dječjeg vrtića ‘Naša Radost’. Možete li nam 
otkriti što će se sve nalaziti u novom dijelu vrti-
ća, kolika je vrijednost radova te kada se očeku-
je tehnički pregled vrtića?

U novom dijelu vrtića, u kojem privodimo kra-
ju drugu fazu uređenja, dobit ćemo novih 180m² 
prostora za smještaj naših mališana. Tako će sa-
dašnjem vrtiću biti još pridodane dvije igraoni-
ce, hodnik, sanitarni čvor, a u vanjskom dijelu 
će biti uređen okoliš. Vrijednost radova izno-
si 494.318,85 kuna, a predviđeni rok završetka 
radova je sredina 
rujna ove godine. 
Tehnički pregled 
vrtića se očekuje 
početkom desetog 
mjeseca 2013. go-
dine. Nakon toga 
za potpuno uređe-
nje preostaje nam 
još kompletna re-
konstrukcija starog 
dijela vrtića, što je 
predviđeno kao 
treća faza uređenja 
dječjeg vrtića.

P: Građani Pregrade, a ponajviše roditelji ma-
lih školaraca, su itekako svjesni kako je krajnje 
vrijeme da se Osnovna škola dogradi kako bi 
se bi se ostvario rad u jednoj smjeni čime bi se 
značajno podigla razina kvalitete obrazovanja 
osnovnoškolaca Pregrade. Kako planirate rije-
šiti taj problem?

Vjerujem da u suradnji sa Krapinsko-zagor-
skom županijom, koja je osnivač naše osnovne 
škole i uz Ministarstvo znanosti, obrazovanja i 
sporta, možemo pokrenuti ovaj zasigurno jedan 
od najvećih projekata koji je pred nama u sko-
roj budućnosti. Nakon izgradnje moderne sred-
nje škole, poslova oko uređenja vrtića i izgradnje 

Područne škole u Stipernici, dogradnja zgrade 
osnovne škole u koju idu učenici isključivo sa po-
dručja našega grada, nameće se kao prioritet u 
području obrazovanja. Grad Pregrada ne može 
to sam financirati u okviru svojih proračunskih 
prihoda, niti je to samo naša dužnost. No sigur-
no želimo pomoći gdje god to možemo. Moramo 
isto tako biti svjesni da je zbog jednosmjenske na-
stave potrebna dogradnja mnogih škola u župa-
niji (pa i šire). Ministarstvo kao krovna institucija 
mora preuzeti taj zadatak najvećim dijelom na 
sebe, a tek onda mi možemo u dogovoru sa nad-
ležnim ministarstvom i županijom osigurati da i 
naša osnovna škola bude u tim planovima. 

P: Zakonom o rudarstvu propisana je obaveza 
saniranja otkopanih prostora tijekom i/ili na-
kon završetka eksploatacije. Postoje li naznake 
da će se kamenolom u Pregradi u skoroj buduć-
nosti sanirati?

Planovi za sanaciju kamenoloma postoje, i tre-
nutno je u izradi projektna dokumentacija, za 

koju je komunal-
no poduzeće Ni-
skogradnja d.o.o. 
angažiralo prof. 
dr. Ivu Galića sa za-
grebačkog Rudar-
sko-geološko-naft-
nog fakulteta, koji 
slovi za jednog od 
vodećih hrvatskih 
stručnjaka za ka-
menolome. Osob-
no sam obavio dva 
sastanka s njim na 

kojima smo  definirali hodogram, kojim su toč-
no određeni rokovi za predaju studije utjecaja na 
okoliš, postupak formiranja i rad stručnog povje-
renstva, održavanje javne rasprave u Pregradi i 
mogućnost ishođenja pozitivnog mišljenja. Te 
aktivnosti trebale bi završiti do početka drugog 
mjeseca 2014. godine. Nakon toga bi slijedilo is-
hođenje nove lokacijske dozvole, rudarskog pro-
jekta i potpisivanje Ugovora o koncesiji. Naža-
lost, pritom ne ovisimo sami o sebi, već o žurnosti 
pojedinih državnih institucija.

Grad Pregrada će sa svoje strane i u okviru 
svojih ovlasti dati punu podršku sanaciji kame-
noloma, koja znači i dalju ekspolataciju, budu-
ći da se zbog sanacije kamenolom mora još više 

Intervju: Marko Vešligaj
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uvući u Kunagoru, a time je osiguran i prihod od 
prodaje kamenog materijala. Predviđa se da bi 
sanacija mogla trajati još narednih 15-20 godina. 
Upravo zato je jedan od mojih prvih poteza kada 
sam službeno preuzeo upravljanje Pregradom, 
bilo pokretanje postupka izrade novog Prostor-
nog plana, što je podržalo i Gradsko vijeće. Novi 
Prostorni plan, za koji smo dogovorili 50%-no 
sufinanciranje od strane županije, preduvjet je 
za ishođenje dokumentacije potrebne za projekt 
sanacije kamenoloma.

P: 19.07.2013. osnovali ste Odbore za gospodar-
stvo i društvene djelatnosti. Tko su članovi te koji 
je cilj samog osnivanja?

Cillj odbora je da gradonačelnika i gradsku upra-
vu savjetuju u radu. Zato sam u ta dva odbora pozvao 
ljude koji su sa svojom stručnošću i ljudskim kvalite-
tama ono najbolje što Pregrada ima, bez obzira na 
stranačku ili inu pripadnost. Očekujem njihov veliki 
doprinos u izradi projekata koje ćemo kandidirati 

na fondove EU, a koji će Pregradu svrstati na mje-
sto koje po svojim potencijalima zaslužuje. U odbo-
ru za gospodarstvo čiji je koordinator moj zamjenik 
Ivan Škrinjar, mahom su uspješni pregradski gospo-
darstvenici: Robert Posavec (Kostel promet), Milan 
Burić (Staklorez), Darko Topolko (Ultima d.o.o.), 
Julije Fišter (Zanatska zadruga Kunagora) te dugo-
godišnji generalni direktor Vetropack-Straže Dra-
gutin Špiljak. 

U odboru za društvene djelatnosti, čije je koor-
dinatorica ravnateljica naše osnovne škole i gradska 
vijećnica Zdravka Žiger-Žgela, nastojali smo pokriti 
sve djelatnosti koje se tiču društva, pa su u njemu 
osobe iz zdravstva - dr. Dubravko Leskovar;  sporta 

- Dario Zagvozda; kulture - Draženka Gretić; turiz-
ma i zabave - Miljenko Gorup, te osoba koja pokriva 
široki spektar djelatnosti od javne uprave, politike 
prema mladima do prava žena - Tajana Broz. Od 
ovih odbora očekujem punu suradnju i konkretne 
prijedloge, koje će gradska uprava moći u relativno 
kratkom roku realizirati.

P: Možete li nam reći nešto više o projektima vo-
doopskrbe i odvodnje na području grada Pregrade  
i kakvi su planovi oko budućnosti Niskogradnje 
d.o.o., ako znamo da je novim Zakonom o vodama, 
obavezno izdvoji vodoopskrbu i odvodnju u zaseb-
no poduzeće? 

 Sa zadovoljstvom mogu konstatirati da se projekt 
izgradnje vodoopskrbe na području grada Pregrade 
privodi kraju. Projekt je to za koji su zasigurno za-
služni svi koji su imali odgovornost upravljanja Pre-
gradom, svaki je dao svoj obol, i hvala im na tome. Što 
se tiče trenutnih radova, dovršava se vodospremnik 
u Sopotu, čija je  ukupna vrijednost 1,950.158,10 
kuna. On bi trebao vodom opskrbljivati cjevovode 

u Sopotu, Višnjevcu, Pavlovcu, 
Stipernici, Marincima i dijelu 
Gorjakova. Također je završe-
na crpna stanica Višnjevec, vri-
jedna 745.272,68 kuna, a koja 
će dovršetkom cjevovoda Vina-
gora opskrbljivati cijelu Vina-
goru sa dovoljnom količinom 
pitke vode. Gradnja cjevovoda 
Vinagora počela je još lani, a 
ove je godine nastavljena do 
ukupne vrijednosti sedam mi-
lijuna kuna, a u dogovoru s 
Hrvatskim vodama očekujemo 
završetak cijeloga cjevovoda 
Vinagora u 2013. godini.

Pred završetkom je i pro-
jektiranje vodospremnika Vi-

nagora obujma 200 prostornih metara, a  završeno 
je doprojektiranje cjevovoda Sopot – Stipernica – 
Marinci u vrijednosti 62.500 kuna. Nastojat ćemo 
kandidirati Hrvatskim vodama projekt sanacije vo-
doopskrbnog sustava Pregrada, kao i osigurati sufi-
naciranje izrade projekta za podsustav Benkovo. Što 
se tiče odvodnje, ove godine je iz dobiti Niskograd-
nje d.o.o. ugovorena izrada Elaborata novelacije 
idejnog rješenja sustava odvodnje grada Pregrade, 
pa vjerujem da ćemo uspješno započeti i realizaciju 
ovoga projekta koji je nužno potreban Pregradi. O 
svemu tome imao sam nedavno prilike razgovarati 
sa zamjenikom glavnog direktora Hrvatskih voda 
Zijadom Mahmutspahićem, koji nam je obećao 
punu podršku, jer svi projekti koje sam naveo su su-



13

financirani u 90-postotnom iznosu upravo od strane 
Hrvatskih voda.

S obzirom da je zakonski određeno da se vodoop-
skrba i odvodnja moraju odvojiti u zasebno poduze-
će, dan je nalog Niskogradnji da pokrene postupak 
razdvajanja i vjerujem da ćemo do Nove godine do-
biti zasebno poduzeće u 100 % gradskom vlasništvu 
koje će se baviti tim djelatnostima. Pritom želimo 
ostvariti maksimalne uštede u ljudstvu i imati što 
povoljnije cijene za naše građane.

P: Muzej dr. Zlatko Dragutin Tudjina je otvoren 
2007. godine, od tada je imao brojne posjete što 
domaćih ljudi što ljudi koji su došli u Pregradu 
zbog turističkih atrakcija. U muzeju ne rade nad-
ležne osobe, hoće li se to uskoro promijeniti? Spo-
minje li se muzej u promicanju turizma u buduć-
nosti?

Muzej zasigurno u budućnosti vidimo kao je-
dan od naših glavnih turistički aduta. Točno je da 
u njemu trenutno nema stručne osobe, koju bi jed-
na takva institucija trebala imati, što je splet nekih 
pogrešnih poteza bivše vlasti. No ne želim tu pri-
čati o onome što je bilo, nego se moramo potruditi 
zajedničkim snagama iznaći rješenje za naš muzej. 
Jedna od ideja je ulazak u sustav muzeja Hrvatskog 
zagorja, o čemu sam već vodio neke razgovore sa 
nadležnima u toj instituciji.

P: Krajem kolovoza se u Pregradi na društvenim 
stranicama pokrenula inicijativa za osnivanje 
udruge na području grada. Kako komentirate ini-
cijativu?  

Pozdravljam ovu inicijativu mladih ljudi, koji 
se žele angažirati i opet stvoriti jednu jaku udrugu 

mladih. Jer aktivizam mladih je nešto po čemu smo 
prednjačili u Zagorju, još od 80-tih godina (ljudi koji 
su bili okupljeni oko nekadašnjeg OKC-a „ Klinac“). 
Imali smo također prije nekoliko godinu jednu slič-
nu udrugu, koja je u kratkom vremenu uspjela svo-
jim radom okupiti mlade ljude, no nažalost, izostala 
je podrška tadašnje političke garniture i udruga se 
raspala. No ono što je ostalo i od „Klinaca“ i „Zefre“ 
su ljudi koji nisu nikada odustali od društvenog an-
gažmana i rada na pregradskom boljem sutra. 

Dobar dio njih, uključujući moju malenkost i 
moga zamjenika, dobili su povjerenje građana za 
upravljanje gradom Pregradom. Iskustvo koje smo 
stekli u radu upravo ovih udruga garancija su naše 
pune podrške ovim mladim ljudima, koji svojim 
idejama mogu dati veliki doprinos i obogatiti naš 
društveni, kulturni, zabavni i sportski život. Zato 
pozivam sve mlade da se angažiraju i uključe u rad 
udruge, a ostale pozivam na punu suradnju.

P: Gradsko vijeće priprema donošenja Povelje 
o suradnji Grada i udruga civilnog društva. Re-
cite nam nešto više o tome.

Gradsko vijeće je iniciralo Povelju o suradnji 
Grada zato što želi potaknuti udruge na aktivnije su-
djelovanje u životu lokalne zajednice, na ravnoprav-
noj osnovi. Na tragu tog partnerskog odnosa koji 
želimo graditi sa svim udrugama, za koje smatramo 
da su naše najveće bogatstvo, jest i potpisivanje ove 
povelje kojom ćemo definirati međusobna prava i 
obaveze između Grada i udruga. Želimo udruge koji 
će imati programe i projekte koji će biti vidljivi i 
izvan našega Grada. 

Fotoklub Pregrada
Fotoklub Pregrada je osnovan 9. kolovoza 2013. go-

dine. Iako formalno postoje nešto više od mjesec dana, 
FTK PGD, mogu se pohvaliti sudjelovanjem na susreti-
ma, edukacijama te suradnji s kulturnim institucijama. 
Također, članice i članove Fotokluba će fotografirati 
ovogodišnju četverodnevnu manifestaciju Branja Groj-
zdja 2013. a fotografije će objavljivati isti dan na stranici  
fotobranje.pregrada.info. 

Ovim putem pozivamo sve zainteresirane udruge, koje djeluju na području grada 
Pregrade, ali i šire, na suradnju kako bismo što bolje promicali i unaprjeđivali fotogra-
fiju kao tehničku i umjetničku disciplinu. Nadamo se suradnjom potaknuti sve oblike 
stvaralaštva, a naročito ona u području fotografije.
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Savjet mladih 
Grada Pre-
grade osno-
van je 19. 

prosinca 2012. godi-
ne,  ali je konstituira-
juća sjednica održana  
tek 28. lipnja 2013. 
godine na kojoj je za 
predsjednicu izabra-
na Natalija Lesko-
var, a za zamjenika 
predsjednika Davor 
Kolar. Ostali članovi 
koji čine Savjet mla-
dih Grada Pregrade 
su: Ana Lamot, An-
drea Klasić, Tomislav 
Burić, Goran Horvat i 
Mateja Pondeljak. 

Savjet mladih Grada Pregrade osnovan je s 
ciljem  uključivanja mladih u javni život Grada 
Pregrade. Na sastancima raspravljamo o pita-
njima značajnim za rad Savjeta  mladih te o pi-
tanjima koje su u interesu mladih. U budućno-
sti ćemo organizirat okrugle stolove i tematske 
sjednice, razmjenjivati iskustva s drugim Savje-
tima mladih u Županiji i Hrvatskoj. 

Upoznat ćemo Gradsko vijeće s problemima 
mladih i savjetovati kako ih riješiti te poticati 
hvalevrijedne akcije ostalih udruga. Smatramo 
da je najveći problem u Gradu Pregradi to što 
mladi nemaju mjesto gdje bi se okupljali i dru-
žili. Žalosno je vidjeti da im je jedini izbor izaći 
u kafiće te ostajati tamo do zatvaranja. A gdje 
poslije? Lutati gradom? Pregradi nedostaje za-
bave, predstava, koncerata…

Voljeli bismo potaknuti i rekreacijski duh 
u mladima, organizirajući sportska druženja. 
Planiramo organizirati tribine vezane uz zdrav-
lje i ostale teme usmjerene prema mladima. Za 
naše predstavljanje javnosti izabrali smo ma-
nifestaciju Branje grojzdja kada ćemo organi-
zirati izložbu mladih i talentiranih umjetnika 
našega Grada. Stoga vas pozivamo da posjeti-
te izložbu, podržite mlade umjetnike  i usput 
upoznate nas. 

Pozivamo naše mlade sugrađane da 
se jave sa svojim problemima i prijedlo-
zima na naš facebook profil Savjet mla-
dih grada Pregrade ili na naš mail:  
savjet-mladih@pregrada.info. 

Puni smo entuzijazma i poleta da se uhva-
timo u koštac s problemima mladih u našem 
Gradu te se nadamo da ćemo svoje ciljeve 
ostvariti u ovom mandatu.

natalija leskovar

Savjet mladih Grada Pregrade 
predstavljamo udrugu
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MaTeja Pondeljak

Udruga studenata Grada Pregrade

I
deja o osnivanju Udruge rodila se prilikom 
druženja sa studentima koji su u Pregradi 
upisali Fizioterapiju i Sestrinstvo. Shvatili 
smo da svaki dan susrećemo ljude koji su 

zbog obrazovanja došli u naš mali grad i da bi-
smo se trebali udružiti kako bismo zajednički 
osigurali kvalitetniji život i bolje uvjete obrazo-
vanja. Upravo zbog toga je naša Udruga po-
sebna- ona ujedinjuje studente s područja Pre-
grade koji sustudiraju u Zagrebu, Rijeci, Zadru, 
Čakovcu s onima koji su ovdje upisali studij. 

Nakon dugog planiranja, u studenom smo 
sazvali Osnivačku skupštinu na kojoj je za pred-
sjednicu izabrana Tanja Kladarić, za tajnika 
Dario Dukši, a za dopredsjednike Hrvoje Grilec 
i Mateja Pondeljak. Udruga je registrirana 3. 
prosinca 2012. godine, a javnosti smo se pred-
stavili na Predbožićnim tulumom u Gradskoj 
kavani desetak dana kasnije. Za dobru glazbu 
pobrinuo se Jakša Jordes, za dobru atmosferu 
naši studenti i tako smo skupili hrabrosti, dobi-
li dodatnu motivaciju i krenuli dalje. 

Za studentsko doba kažu da je najljepše, no 
ipak smo mi svi bili djeca i nekad bi se najra-
đe vratili u to doba. Pružila nam se prilika da 
uveseljavamo djecu i u suradnji s TZ Pregrada, 
pomogli smo dijeliti krafne malim sudionicima 

10. malog županijskog fašnika. Kako 
smo ostatak veljače proveli za knjigom 
jer je bilo doba ispitnih rokova, počet-
kom ožujka smo počastili svoje studente 
još jednim tulumom njima u čast- Stu-
dentskom noći. Ovaj put smo posebno 
za njih doveli poznatog DJ sa Zrća - DJ 
Hadjija. Na tulum su došli i kolege iz 
Kumrovečke udruge mladih i podržali 
naš rad. 

Dobra suradnja s TZ Pregrada se na-
stavila kroz naredne mjesece, takvom 
smo jednom suradnjom obilježili Uskrs. 
Održali smo radionicu ukrašavanja 
uskršnjih jaja. U Udruzi imamo vrlo 
talentirane ljude koji su dobili priliku 

pokazati svoje umijeće, kasnije su ti radovi bili 
izloženi na Trgu gospe Kunagorske.  

Vrlo brzo nakon Uskrsa, na Bijelu nedjelju, 
slavili smo Dan grada Pregrade. Neke od naših 
djevojaka navukle su krinoline i na jedan dan 
se vratile u prošlost, oživljavajući duh starih 
grofova Keglevića. Na svečanoj sjednici, njih su 
čuvali dečki iz Keglevićeve straže, a druženje 
s ostalim Povijesnim vojnim postrojenjima na-
stavilo se na domjenku. 

Udruga je doživjela i neke neugodne trenut-
ke. Nažalost, nisu svi bili raspoloženi za surad-
nju i nekoliko nam je radionica zbog toga pro-
palo, a zbog zdravstvenih poteškoća napustila 
nas je predsjednica Tanja i njezino je mjesto 
zauzeo Hrvoje Grilec. Ipak, raspoloženje nam 
je podigla 2. svečana promocija prvostupnika 
stručnog studija Fizioterapije, koja nam je po-
kazala da je na kraju dana bitno vidjeti da trud 
nikad nije uzaludan i da moramo krenuti dalje. 

U budućnosti se nadamo suradnji s novo-
osnovanim klubovima - Klubom dijabetičara 
i Fotoklubom. Pregrada je mala, ali zato ima 
sposobne ljude i uvijek nas veseli suradnja sa 
takvima.

predstavljamo udrugu
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Gradsko društvo Crvenog Križa Pregra-
da otvorilo je vrata Kluba dijabetičara 
17. svibnja 2013. godine, u prostorija-
ma stare ambulante Pregrada. Klub je 

otvoren za sve osobe s područja Pregrade, Huma 
na Sutli i Desinića, koji boluju od dijabetesa, ali 
i za one koji se žele educirati o toj bolesti.Glavni 
cilj kluba je edukacija bolesnika i njihovih najbli-
žih kako se boriti s dijabetesom te potaknuti svi-
jest  samih bolesnika. Samim time organizirani su 
termini za edukaciju, druženja, a što je najbitnije 
razmjena iskustava.

 Ponešto o dijabetesu: Šećerna bolest ili dijabe-
tes (lat. diabetes mellitus), poremećaj je povećava-
nja razine šećera u krvi žlijezde gušterače (pankre-
as), koji se zbiva kada gušterača prestane potpuno 
ili djelomično proizvoditi hormon inzulin ili pro-
izvedeni inzulin nije djelotvoran u organizmu. U 
tom slučaju stanice ne dobivaju hranu potrebnu 
za život. Znaci šećerne bolesti su često mokrenje 
(poliurija), umor, slabost, žeđ i mršavljenje.

Tipovi šećerne bolesti

Najrasprostranjeniji su Tip 1 i Tip 2 dijabetesa, 
a poseban oblik bolesti je gestacijski dijabetes koji 
se javlja kod trudnica.

Tip 1 šećerne bolesti

Nekad nazivan inzulin-ovisni tip šećerne bolesti 
u kojem je životno potrebno u organizam unositi 
inzulin. Ovaj tip bolesti razvija se kad gušterača 
proizvodi malo ili nimalo inzulina. U tom sluča-
ju inzulin mora biti unijet injekcijom. Javlja se s 
učestalošću od oko 10% od ukupno oboljelih. Na-
stanak tipa 1 šećerne bolesti obično je iznenadan i 
dramatičan, i može uključivati sljedeće simptome 
i znakove: učestalo mokrenje,  prekomjernu žeđ 
i suhoću usta, izraziti umor/nedostatak energije, 
stalnu glad, nagli gubitak težine, smetnje vida, 
ponavljane infekcije.

Tip 2 šećerne bolesti

Nekad nazivan o inzulinu neovisan tip šećerne 
bolesti u kojem je inzulin potreban za metabolič-

ku kontrolu. Tip 2 bolesti javlja se kad gušterača 
nije sposobna stvarati količinu inzulina da udovo-
lji potrebama organizma ili se proizvedeni inzulin 
ne koristi učinkovito. Ovakvo stanje može se kon-
trolirati pravilnom prehranom, tabletama i redov-
nom tjelovježbom. Ovo je najčešći oblik šećerne 
bolesti koji obuhvaća oko 90% svih oboljelih.

U tipu 2 simptomi se javljaju postupno u mno-
go blažem obliku, teže ih je dijagnosticirati, a 
mogu i izostati. Međutim, simptomi tipa 1 šećer-
ne bolesti, u manje izraženoj formi mogu također 
biti prisutni i u tipu 2 bolesti. Pojedine osobe s 
tipom 2 šećerne bolesti nemaju rane simptome pa 
se dijagnosticiraju i nekoliko godina nakon poja-
ve bolesti. U oko polovice slučajeva sve do razvoja 
kroničnih komplikacija nema simptoma.

Gestacijski dijabetes

Gestacijski dijabetes je naziv za hiperglikemiju 
otkrivenu kod trudnice koja do tada nije bolovala 
od šećerne bolesti, a hiperglikemija prestaje na-
kon trudnoće. Ako hiperglikemija traje i nakon 
poroda tada se u trudnoći radilo o novootkrivenoj 
šećernoj bolesti.

Klub ima trenutno dvadesetak članova, a za 
vodstvo kluba odgovorni su predsjednik Stjepan 
Gmajnić iz Huma na Sutli i zamjenik Dalibor 
Horvat iz Pregrade. Radno vrijeme kluba je po-
nedjeljkom od 9 do 12 sati, kada svi zainteresirani 
mogu besplatno provjeriti svoju razinu šećera u 
krvi, krvni tlak, tjelesnu težinu, a petkom od 9 do 
20 sati se održavaju sastanci te  ugodna druženja 
uz edukaciju i razmjenu iskustava. 

Edukaciju provodi stručno medicinsko oso-
blje, tj. liječnik i patronažna sestra, a organizirano 
vježbanje u grupi biti će pod vodstvom višeg fizi-
oterapeuta.  

 Uz otvorenje Kluba dijabetičara, GDCK Pre-
grada otvorilo je još jednu višenamjensku prosto-
riju. Ta prostorija će služiti za potrebe gradskog 
interventnog tima u slučaju elementarnih nepo-
goda te za provođenje raznih aktivnosti kluba.

Dalibor Horvat

Klub dijabetičara Pregrada, Hum na Sutli, Desinić

predstavljamo udrugu
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ivana Ptičar

Filmska skupina OŠ Janka Leskovara

Filmska skupina 
OŠ Janka Lesko-
vara u Pregra-
di osnovana je 

1989. godine. Do kraja 
1993. godine voditelj 
skupine je učitelj hrvat-
skog jezika  Boris Kriz-
manić, a od 1994. godine 
skupinu preuzima učitelj 
tjelesne i zdravstvene 
kulture Milan Bunčić. U 
razdoblju od 1989. godi-
ne do danas filmska sku-
pina naše škole snimila je 
ukupno 63 dokumentar-
na i igrana filma.

 Filmovi se često pri-
javljuju na razne natječa-
je i revije, a od kada postoji filmska skupina, pro-
sječno dva filma svake godine ušla su u službenu 
konkurenciju na revijama Hrvatskog filmskog i 
video stvaralaštva djece. Do sada su osvojili dva-
deset i dvije prve nagrade -  deset prvih nagrada 
službenog žirija i dvanaest prvih nagrada žirija 
djece. Osim nagrada, desetoro djece dobilo je 
priliku sudjelovati i na međunarodnim radioni-
cama u Čakovcu i Kraljevici. Posebno ističemo či-
njenicu da je njihov film „Podgora 210 a“ 2008. 
godine bio prikazan na velikom platnu u Moto-
vunu, gradu festivala.

Učenike u njihovom radu dakle već dugi niz 
godina usmjerava i vodi njihov mentor, ujedno 
predsjednik i aktivni član  Filmskog video kluba 
Pregrada, učitelj Milan Bunčić. Potvrdu za svoj 
kontinuiran i uspješan rad dobio  je 2010. –te go-
dine od strane Izvršnog odbora Hrvatske zajed-
nice tehničke kulture koji je jednoglasno odlučio 
da se Milanu Bunčiću, predsjedniku Filmskog 
video kluba Pregrada, dodijeli Godišnja nagrada 
HZTK za 2010. godinu.  Bunčić je u 2010. za-
okružio šesnaest godina neprekidnog uspješnog 
vođenja Filmskog video kluba Pregrada. 

U obrazloženju je istaknuto kako je FVK Pre-
grada nagrađen za kontinuiran i uspješan rad s 
mladima te postignute rezultate na širenju film-
skog i video stvaralaštva u Krapinsko-zagorskoj 
županiji i šire. Čak 620 djece i mladih bilo je obu-
hvaćeno kroz proteklo razdoblje radom u Film-
skom video klubu Pregrada. Te godine  filmaši 
Milana Bunčića uspješno su snimili tri filma, od 
kojih su dva bila prijavljena za konkurenciju na 
Državnoj reviji filmskog i video stvaralaštva dje-
ce. Oba su filma dokumentarni filmovi: “Kruh” 
i “Naša mala slastičarnica”, i bili su uvršteni u 
službenu konkurenciju. Film “Kruh” bio je pri-
kazan na samom otvorenju revije, kada se obično 
prikazuje reprezentativni program, što govori da 
su filmovi Bunčićevih filmaša u samome vrhu po 
kvaliteti. Treći film, “Boje”, Milan Bunčić završio 
je sa svojom grupom početkom rujna 2010., i na 
kraju 2010. počeo je sa snimanjem igranog filma 
“I to je život”, a planira ga završiti do proljeća 
2011. godine.

Istodobno s radom s djecom i mladeži koja 
su već svladala potrebna praktična filmska zna-
nja da mogu snimati svoje filmove, Milan Bunčić 
je u 2010. radio na educiranju budućih filmaša, 
novih mladih članova Filmskog video kluba. U 

predstavljamo udrugu
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2010. je tako svoje znanje prenio na 32 djece, što 
je velik broj zainteresiranih s obzirom na veličinu 
pregradske škole.

Budući da dio svojih aktivnosti Milan Bunčić 
realizira i u gradu Zagrebu, kako predsjednik 
Foto kino saveza, u 2010. sudjelovao je u pripre-
mi radionica za djecu i mladež koje provodi Za-
grebački foto kino savez. Usto, sudjelovao je na 
osam izložbi Foto kino saveza Zagreba i na dvi-
je izložbe Autorskog studija Zagreb, od kojih je 
na jednoj bio i samostalni autor. U 2010. Milan 
Bunčić vodio je za djecu s područja Novog Za-
greba dva tečaja – filmske radionice, na kojima je 
sudjelovalo 23 djece.

Prijedlog za nagradu uputila je Zajednica teh-
ničke kulture Krapinsko-zagorske županije, a od-
luku o nagradi donio je Izvršni odbor Hrvatske 
zajednice tehničke kulture, član kojega je i Denis 
Vincek, predsjednik Zajednice tehničke kulture 
Krapinsko-zagorske županije.

Dosad su u Pregradu stigle dvije Državne na-
grade HZTK (Bunčić je treći laureat) i dvije Dr-
žavne nagrade “Faust Vrančić”. Državnu povelju 
HZTK dobio je Radioklub “August Cesarec”. 
Nagrada je Milanu Bunčiću dodijeljena na kra-
ju ožujka na svečanosti u Nacionalnom centru za 
tehničku kulturu u Kraljevici.

Ove godine učitelj Milan Bunčić predložen je 
za nagradu Grada Zagreba za zasluge u tehničkoj 
kulturi “Oton Kučera”. Njegov film “Pčele i pče-
lari” bit će prikazan na Smotri hrvatskog školskog 
filma u Sinju od 18.-
20.-tog rujna.  Isti 
film ušao je u služ-
benu kokurenciju 
Hrvatskog filmskog 
i video stvaralaštva i 
stvaralaštva djece u 
Kutinu od 3.-6.-tog 
listopada ove godi-
ne.

U 2012. Klub, 
koji u prosjeku ima 
između 40 do 50 
članova, radio je 
na osposobljava-
nju novih članova, 
uglavnom učenika 
petih razreda, ali i 
na edukaciji učeni-

ka viših razreda Osnovne škole Janka Leskovara 
u Pregradi. Prošle su godine  mladi pregradski 
filmaši sa svojim voditeljem Milanom Bunčićem 
snimili tri filma: najmlađa skupina napravila je 
film “Moja mama”, a starija skupina dva doku-
mentarna filma.

S obzirom na brojne školske i izvanškolske 
obaveze učenika naše škole, ponekad je teško 
organizirati rad djece uključene u filmsku skupi-
nu  unutar školskog rasporeda pa se snimanja i 
montaže često odvijaju izvan nastave i u slobodno 
vrijeme učenika. 

Ideje i planovi postoje već i za ovu školsku go-
dinu pa tako filmska skupina planira snimiti dva 
filma do kraja godine, jedan dokumentarni i jed-
na igrani film. 

Uspjeh filmske skupine naše škole pokazuje 
kako je moguće izvući potencijal iz učenika uz 
dobru organizaciju, poticaj učitelja i interes uče-
nika. Uspjeh ponajviše veseli učenike  uključene 
u filmsko stvaralaštvo, pogotovo kad iza odlič-
nih rezultata stoji puno truda, ulaganja i rada 
koji na taj način postaju priznati i nagrađeni od 
strane struke. No, uspjehu se podjednako vesele 
svi ostali učenici i djelatnici OŠ Janka Leskovara 
koja zahvaljujući svojoj filmskoj skupini promo-
vira svoj kvalitetan rad i u izvannastavnim aktiv-
nostima. 

S obzirom da je nova školska godina tek zapo-
čela, pozivamo sve učenike da nam se priključe u 
stvaranju novih filmova. 
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valentina Hršak

Sv.Valentin - modni salon, trgovina i usluge

Sv. Valentin modni je obrt osno-
van 01.12. 2009. godine. Obrt je 
otvoren pod nazivom Organizacija 
vjenčanja sv. Valentin, s idejom da 

budući mladenci  na jednom mjestu mogu 
pronaći sve što im je potrebno za orga-
niziranje vjenčanja. Međutim, da li zbog 
tadašnjeg stanja u gospodarstvu, ili zbog 
želje pojedinaca da sami odrade sve što 
mogu za svoj veliki dan, ispostavilo se da 
je veoma mala potražnja za tim uslugama. 
Tako od 2011. godine, ime mijenjamo  u 
sadašnje, Sv. Valentin - modni salon, tr-
govina i usluge. Glavna djelatnost posta-
je izrada vjenčanica i večernjih haljina te 
ostale ženske odjeće po mjeri.

U ovo prilično kratko vrijeme iz naše 
radionice proizašle su mnoge unikatne i 
prepoznatljive vjenčanice i svečane halji-
ne. Svi modeli vjenčanica i haljina  koje su 
naš dizajn, ali isto tako i  haljine izrađene 
prema želji klijentica, izrađene su pažljivo 
i s ljubavlju.  

Ponosni smo na veliki broj zadovoljnih klijen-
tica, a naročito na mnoge mladenke koje su nam 
poklonile povjerenje da sudjelujemo u njihovom 
najvažnijem danu. Iz godine u godinu, kolekcija 
vjenčanih haljina polako se povećava, tako da sada 
klijentice mogu birati između četrdesetak različitih 
modela: od jednostavnijih užih modela, preko bo-
gatih modela sa čipkom, sve do širokih krinolina. 

Za vjenčanja  nudimo i jastučiće za prstenje, ki-
tice/ revere,  pozivnice, zahvalnice, te svu popratnu 
opremu. Također, da mladoženje ne budu zakinu-
ti, kad nas mogu naručiti svečane unikatne košulje 
i kravate. Uz sve navedeno  izrađujemo krsne halji-
nice i odjelca po mjeri, haljinice za prvopričesnike, 
haljine za mlade dame za razne prigode (krizma, 
maturalna večera...), ženske suknje, hlače, bluze...

Modni salon Sv. Valentin svoje modele predsta-
vio je već na nekoliko revija, a također sudjeluje i 
na svim  sajmovima  vjenčanja u bližoj okolici.  S 
ponosom možemo reći da smo „odjenuli“ i dvije 
sekcije kuda- muški i ženski, te pridonijeli njihovim 

nastupima na festivalima. Isto tako, zaslužni smo za 
dizajn uniformi  nekoliko ugostiteljskih objekata, 
te  frizerskih salona i salona ljepote. 

Ukratko, naše najvažnije usluge su:

- šivanje vjenčanica po mjeri

- najam vjenčanica

- prodaja vjenčanica

- šivanje haljina za razne svečane prigode

- prodaja večernjih  haljina

- najam  večernjih haljina

- odjeća za trudnice

- dječji kompletići za krštenje

- velika ponuda pozivnica i zahvalnica

- bogat izbor kitica-revera...

Stojimo na raspolaganju za sve ostale upite. 
Obratite nam se s povjerenjem i ostvarite sve što 
poželite i zamislite - ostvarite  neostvarivo!!!

predstavljamo tvrtku
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15 godina Foruma mladih Pregrade

Prvi počeci Foruma mladih SDP-a Grada 
Pregrade sežu u daleku, daleku prošlost, 
odnosno u vrijeme kada su nas od tre-
ćeg tisućljeća dijelile samo dvije godine. 

1997. godine, nakon osnivanja međuopćinske 
organizacije Foruma mladih, koju su sačinjava-
li Pregrada, Desinić i Hum na Sutli, u travnju 
1998. službeno se formira i gradska organizaci-
ja Foruma mladih Pregrada. Inicijatori osniva-
nja bili su tadašnji predsjednik SDP-a Pregrada 
Zlatko Šorša, te dopredsjednik SDP-a Pregrada 
Boris Koprivnjak, tzv. Borivoje Surkilovich - Sur-
kač. Na prvoj osnivačkoj konvenciji na kojoj se 
pojavio, manje - više, velik broj mladih, doneše-
na je jednoglasna odluka o prihvaćanju Statuta 
i Programa Foruma mladih SDP-a Hrvatske. U 
ondašnje vodstvo bili su izabrani Boris Kopriv-
njak kao predsjednik; Vedran Krog kao tajnik; 
Tomislav Burić, Oliver Sedlar i Tomislav Hoh-
njec kao članovi Izvršnog odbora. Na konvenciji 
su također usvojene smjernice o budućem radu 
FM Pregrada.

Vjerovali ili ne, ali u našim akcijama bilo je i 
ponekog uspjeha. Nedugo nakon osnivanja, FM 
Pregrada kreće punom parom u realizaciju ide-
ja i planova iznešenih na osnivačkoj konvenciji. 
U suradnji sa GO SDP-a 30. svibnja, 1998. pri-
ređujemo centralnu proslavu Dana državnosti 
(Ženska nogometna utakmica, umjetnički pro-
gram, nogometna utakmica: mršavi-debeli), koju 
i smatramo našom prvom uspješnom akcijom (o 
neuspješnim akcijama ćemo nekom drugom pri-
likom…). 

U lipnju FM sudjeluje s malonogometnom 
ekipom na pikniku SDP-a u Gusakovcu (po-
kraj Donje Stubice), te osvaja vrlo uspješno... 
hmmm... mjesto. Kolovoz je mjesec pojačanih 
akcija pa tako Forum mladih, na opće zaprepa-
štenje svekolikog pučanstva, započinje odličnu 
suradnju s katoličkom mladeži. Udruženim sna-
gama se organiziraju druženja mladih na Kuna-
gori uz vrlo dobru posjećenost mladih. Medijska 
popraćenost ovakvih akcija također je bila odlič-
na, dijelom i zbog javnosti interesantne suradnje 
FM SDP-a i Katoličke mladeži. 

politika

Akcionizam “Promijeni program”
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15 godina Foruma mladih Pregrade
U rujnu se nastavlja još jačim tempom. FM po-

novo šokira javnost - u Pregradi izlazi prvi broj 
gradskih katoličkih novina “Glas Naroda” u ko-
jem na samoj sredini stoji članak “Apel Odrasli-
ma” potpisan od strane FM Pregrada i necenzuri-
ranom slikom članova FM-a na kojoj se jasno vidi 
zastava SDP-a. U današnje vrijeme tako nešto i 
ne čudi, ali krajem 90-ih (vrijeme velikih politič-
kih podjela) to je itekako uzburkalo javnost. Una-
toč tome članak je ocijenjen odlično. Suradnja s 
katoličkim novinama nastavila se i dalje tako da 
su Forumaši bili stalni kolumnisti sve do gašenja 
lista. 

Krajem rujna slijedila je tradicionalna grad-
ska manifestacija “Branje Grojzdja” i možemo 
slobodno kazatai da smo te godine bili suorga-
nizatori manifestacije. 24. rujna, je sportski dan 
i zaduženi smo za logistiku (razglas, rasvjeta, 
muzika, rekviziti itd...). 25. rujna, organiziramo 
malonogometni turnir “Forum mladih 98”. Isto-
ga dana obavljamo redarsku službu na koncertu 
“Gazda”. 26. i 27. rujan svodi se uglavnom na vr-
šenje redarske službe na koncertima i priredba-
ma. Umjesto plaćenog redarskog posla, u dogo-
voru s Turističkom zajednicom Grada, plaća se 
gostovanje poznatog mladog Folklornog ansam-
bla “Venčec” iz Zagreba. Službeni domaćin FA 
“Venčec” bio je FM Pregrada. 

U listopadu slijedi zajednička akcija sa Foru-
mom žena Grada Pregrade i Varaždina kojom 
se organizira gostovanje Ljubomira Kerekeša sa 
monodramom “Dimnjačar”. Svim tim akcijama 
Forum mladih se vrlo brzo dokazao kao orga-
nizacija koja se uspješno može nositi sa svim lo-
gističkim elementima koje zahtjeva organizacija 
projekata. 

Već tada, na samim počecima djelovanja, FM 
uspješno počinje širiti mrežu poznanstava i po-
vezuje se s drugim forumašima diljem Hrvat-
ske. Tadašnje rukovodstvo Foruma mladih vrlo 
je brzo prepoznalo kvalitetu ovdašnjeg Foruma. 
Među prvima u Pregradi su nas posjetili Pred-
sjednik Županijske organizacije Foruma mladih 
Darko Herak zajedno s Predsjednikom Foruma 
mladih Hrvatske Igorom Dragovanom (Igor je 
danas Glavni tajnik SDP-a i Saborski zastupnik). 
Kao mladoj organizaciji ovakva nam je podrška 
značila mnogo i zasigurno je bila dodatni motiv 
za daljni rad. Ubrzo su Pregradu počeli posjeći-
vati i ostali dragi prijatelji forumaši koji su u na-
dolazćeim godinama 10-tak postali vrlo aktivni u 
visokoj politici – Marija Lugarić, Sanja Kapeta-
nović, Arsen Bauk, Gordan Maras, Dan Špicer, 
Jurica Meić, Davor Bernardić, Ivan Račan, i dr... 

Nakon sudjelovanja na državnoj konvenciji 
FM SDPH (Sljeme, Zagreb), u siječnju ‘99-te sazi-
va se izborna gradska konvencija FM-a. Izabrano 
je slijedeće vodstvo: Vedran Krog - predsjednik; 
Ivana Krušlin - potpredsjednica; Ivica Storjak 
Cico - tajnik; Tomislav Burić, Denis Burić, Oliver 
Sedlar, Bojan Apostolovski i Siniša Bele - članovi 
izvršnog odbora.

Aktivnost pregradskog foruma ubrzo je pre-
poznata i na županijskoj razini. Prvi predsjednik 
FM-a Pregrada Boris Koprivnjak na županijskoj 
konvenciji izabran je za Predsjednika Foruma 
mladih Krapinsko-zagorske županije, dok je Ve-
dran Krog izabran za tajnika FM KZŽ. U to vri-
jeme bilježi se najveći rast organizacija i članstva 
Foruma mladih u županiji. Pregradski forum 
broji preko 80 mladih članova, a novoizabrano 
vodstvo intenzivno radi na osnivanju novih or-
ganizacija Foruma mladih širom cijele županije.

Nadolazeća izborna Konvencija Foruma mla-
dih SDP-a Hrvatske ponovno će pokazati da su 
rad i zalaganje pregradskog foruma prepoznati 
širom Hrvatske. Na spomenutoj Konvenciji Bo-
ris Koprivnjak postaje Potpredsjednik Foruma 
mladih Hrvatske, a Vedran Krog član Glavnog 
odbora Foruma mladih Hrvatske. Od tog trenut-
ka pregradski forumaši kontinuirano sudjeluju 
u radu najviših tijela županijskog i državnog Fo-
ruma mladih. Pa su tako u narednom razdoblju 
Tomislav Krušlin i Marko Vešligaj bili uspješni 
Predsjednici Županijske organizacije Foruma 
mladih, a Lana Dimač i Marko Vešligaj bili su čla-
novi Glavnog odbora Foruma mladih Hrvatske.

U samim počecima djelovanja pregradski fo-
rum se u svojim aktivnostima pretežno fokusi-
rao na okupljanje mladih ljudi kroz organizaciju 
raznih događanja (turniri, koncerti, druženja i 
sl...). Cilj je bio da se stvori pozitivno okruženje 
u kojem će mladi neopterećno moći izraziti svo-
ju kreativnost i potrebu za druženjem, učenjem i 
timskim radom. Politička situacija krajem 90-ih 
godina bila je izuzetno turbulentna. Očekivala se 
promjena vlasti, nazirao se kraj jedne političke 
vladavine i negdje na kraju tunela neki tračak po-
zitivizma koji je u to vrijeme mladim ljudima bez 
ikakve perspektive davao tračak nade da mogu 
promijeniti svijet u kojem žive. Paralelno sa uo-
bičajenim aktivnostima forumaši su aktivno radili 
i na političkom osvješćivanju mladih ljudi. U to 
vrijeme beznađa i nepovjerenja bilo je potrebno 
uložiti mnogo truda kako bi se mladim ljudima 
vratila vjera i saznanje da se stvari oko njih mogu 
i moraju mijenjati. Političko djelovanje Foruma 
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sve više je dolazilo do izražaja i polako smo gra-
dili organizaciju koja će se u nadolazećim godi-
nama nametnuti starijima te postati ravnopravan 
partner u donošenju odluka. Mladi ljudi u Gra-
du napokon su imali mogućnost ravnopravnog 
sudjelovanja u javnom životu i u procesima do-
nošenja odluka. Sve to dovelo je do toga da su 

pregradski forumaši kontinuirano sudjelovali u 
radu predstavničkih vlasti, kako u Gradu, tako i 
u Županiji.

Promatramo li stvari iz današnje perspektive 
moramo priznati da smo kao društvo ipak nešto 
sazrijeli. Bio je to dug i trnovit put, ali u odnosu 
na vrijeme krajem 90-ih i unatoč aktualnoj izu-
zetno lošoj gospodarskoj situaciji, određeni stan-
dardi su postavljeni. Ponosni smo što smo kroz 
svo to vrijeme bili  dio onih koji su vjerovali da 
se stvari mogu mijenjati na bolje i na tome aktiv-
no radili. Sada je na nama da nastavimo još više 
raditi na onome što smo počeli krajem 90-ih, da 
nastavimo graditi stabilno demokratsko društvo 
međugeneracijske i druge solidarnosti, slobode, 
jednakosti i socijalne pravde. Društvo u kojem 
će dostojanstvo pojedinca biti zagarantirano so-
cijalnom, pravnom i ekonomskom sigurnošću. 
Društvo u kojem će mladi ljudi biti ranopravni u 
donošenju svih odluka. Društvo u kojem će mladi 
ljudi imati perspektivu.  

FM danas 

Na tragu aktivnosti i ostavljenih vrijednosti 
prijašnjih generacija Forumaša i Forumašica 
i današnji članovi i članice nastavljaju aktivnu 
tradiciju Foruma mladih Pregrade. Od preko 
dvjestotinjak akcija u dosadašnjem radu mla-

dog Foruma (tek mu je 15. rođendan) sa sigur-
nošću možemo reći kako je pregradski Forum 
najaktivniji u Krapinsko – zagorskoj županiji, 
ali i najbrojniji. 

U ne tako davnoj prošlosti, Forum je sudje-
lovao u raznim kampanjama i dao veliki do-

prinos kandidatima i 
kandidatkinjama na 
lokalnim, ali i parla-
mentarnim izborima 
kao što je bila kam-
panja Ive Josipovića 
za predsjednika, kam-
panja Kukuriku ko-
alcije, ali i kampanja 
Marka Vešligaja, tre-
nutnog gradonačelni-
ka Pregrade i bivšeg 
predsjednika Foruma 
mladih Pregrade i 
Foruma mladih Kra-
pinsko – zagorske žu-
panije koji je svojim 

zalaganjem kroz Forum mladih, a kasnije i u 
stranačkom radu dokazao kako su promjene 
moguće. 

Svojim radom i trudom Forum mladih Pre-
grade prepoznat je i u županiji gdje je trenutni 
potpedsjednik iz redova pregradskog Foruma 
Tomislav Burić, a u pregradskom Savjetu mla-
dih je Andrea Klasić.

Od mnogobrojnih akcija Foruma mladih 
Pregrade, čak je 1/3 akcija humanitarnog tipa. 
To su naše već tradicionalne akcije poput „It’s 
only rock ‘n’ rolla“, „Božić za sve“, „Turnir u 
belotu“ te mnoge druge. Forum mladih se od 
svojih prvih početaka zalagao za bolji život mla-
dih, za veću uključenost mladih u kreiranju po-
litika za mlade te općenitu međugeneracijsku i 
socijalnu solidarnost. 

Iako se ponekad čini kako se socijaldemo-
kracija lagano gubi, Forum mladih SDP-a Pre-
grade uvijek će ostati vjeran socijaldemokrat-
skim načelima, njegovati vrednote antifašizma i 
promicati jednakost, tolerantnost i pravednost 
za sve, a svojim primjedbama i akcijama uvijek 
upozoravati vladajuće koliko su mladi bitni, te 
osim toga što na mladima svijet u budućnosti 
ostaje, njihovi problemi su trenutni i trebaju se 
rješavati u sadašnjosti.  

It’s Only Rock and Roll 2004. godine
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elizabeta PaPeš

Uzgoj golubova

Željko Antonić  je, 
početkom 1991. 
godine dolaskom 
iz Siska u Desinić, 

donio 60-ak golubova pa-
smine 'sisački prevrtač'.  
-Ljubav prema golubo-
vima nastala je tijekom 
đačkih dana tako da se 
njima bavim već preko 35 
godina- ističe gospodin 
Antonić te nadodaje kako 
je u samom početku imao 
tek nekoliko komada za 
razliku od danas kada se 
u njegovom golubinjaku 
nalazi preko 150 komada 
tih plemenitih ptica razli-
čitih boja (crvene, žute, 
plave, crno-srcasta, plavo-bijelih i drugih boja). 

Sisački prevrtač je hrvatska pasmina golubova, 
dobivena križanjem prevrtača i letača, a nastao je u 
19. stoljeću. Porijeklom je iz grada Siska, a nastao 
je selekcijom uzgajatelja iz Siska, Petrinje, Gline i 
Kostajnice. Takva pasmina golubova je 1991. godi-
ne priznata kao čistokrvna pasmina golubova. To je 
golub manjeg rasta, skladnih proporcija, dubokog 
stava, vrlo živahan s okruglom kapom, koja zavr-
šava s 'ružama'. Golub koji je pravi kućni ljubimac, 
zadržava se u blizini svoga gospodara, svoga golu-
binjaka, a prilikom leta izvodi akrobacije u zraku, 
odnosno prikazuje prevrtanje što ponekad izgleda 
kao da su zraku nalazi 'lopta od perja'. Prevrtanje 
prilikom leta , glavna je odlika sisačkog prevrtača.

Osim što se bavi uzgojem golubova, Željko An-
tonić ih također izaže na izložbama širom Hrvat-
ske na koje je počeo odlaziti 1989. godine kada se 
takvo natjecanje održalo u okolici Siska. Posjetio 
je razne međužupanijske, državne, specijalizirane 
i europske izložbe s kojih sam se uvijek vraćao s 
brojnim nagradama šampionskih titula tako da se u 
mojoj kolekciji nalazi se 100-injak različitih nagra-
da, pehara, diploma.

- 'Od natjecanja po Hrvatskoj, istaknuo bih izlož-
bu u Bjelovaru 2010. godine gdje je golub u crve-
no-srcastoj boji dobio najveći pehar u svojoj kolek-

ciji. Od europskih izložbi, izdvojio bi one održane  
2006., 2008. i 2012. godine u Leipzigu i Dachau na 
kojima su se nalazili golubovi sisačkog prevrtača iz 
Njemačke, Švicarske, Austrije i BiH. Na tim izlož-
bama sam dobio brojna priznanja, a na posljednjoj 
izložbi u Leipzigu, održanoj od 7.-9.12.2012., na 
kojoj je bilo preko 95 tisuća eksponata, golub u žu-
to-srcastoj boji proglašen «europskim» šampionom. 
Za mene je to bilo posebno priznanje jer sam na eu-
ropskoj izložbi malih životinja (kamo spadaju golu-
bovi) bio jedini izlagač udruge «Zabok 2000», čiji 
je član već desetak godina, a nagradu sam osvojio 
i kao član udruge «Sisačkog prevrtača» iz Petrinje, 
koji su također bili prisutni kao jaka konkurencija 
' – ističe Željko Antonić koji je 2009. godine položio 
sudački ispit te postao savezni sudac (sudac ocjenji-
vač) za golubove.

hobiji

Željka Antonića možete kontakirati na brojeve 
telefona: 049 – 343 – 096, 099 – 879 – 5933 ili

091 – 569 – 2795.

Povodom ovogodišnje manifestacije Branja groj-
zdja u športskoj dvorani OŠ Janka Leskovara 

održava se izložba malih životinja gdje ćete moći 
pogledati i Željkove golubove. Izložba se održava u 
subotu i nedjelju za vrijeme trajanja manifestacije.
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ivan škrinjar

Ponos jedne generacije - “Discotheque 
KLINAC” Pregrada

Kao i mnogo puta prije toga, te smo večeri 
bili zavaljeni na starim klupama u centru 
ispred zgrade stare osnovne škole i poku-
šavali uloviti kakav prijevoz do tuheljskih 

ili neku drugu okolnu destinaciju koja je obećavala 
dobar provod.

“Kaj je deca, opet niš´ od partijanja, ha?” govo-
ri Mike s rukama u džepovima i polako se dovlači 
do prve klupe. Sjedne do nas 
i skupa s nama obesi nos. Pro-
stor ispod stare ambulante 
smo odavno prerasli. Je, dali 
bismo sve da najdemo neko-
ga tko bi nas otpeljal nekam 
okolo: Tuheljske, Krapina, 
Rogatec, Zagreb su nas zva-
li, a mi smo čmrljili u centru 
Pregrade, jer nismo imali 
kak dojti tam. Bili smo hrpa 
klinaca nabijeni enormnom 
dozom pubertetskog adrenalina i spremni na sva-
kakve avanture, željni zabave i provoda, tuluma i 
ružione, a nismo mogli dobiti ništa.

“Dečki” odjedanput digne Mike glavu 
“imam ludu ideju!” Pomalo nezain-
teresirano smo pogledali prema 
njemu misleći da je opet smislil 
neku zafrkanciju. “Glejte, ak´ 
mi nemremo dojti nekam do 
diska, zakaj si onda ne bi na-
pravili jednoga v Pregradi??” 
govori on mrtav ozbiljan, a 
mi počinjemo padati s klu-
pa. Neki od smijeha, a neki 
od šoka. “Ti si nor, Mike, pa 
znaš ti kaj je to za posel, tre-
baš prostor, opremu, ljude i 
Bog zna kaj još?” veli mu Ko-
lar. “Ljudi, pa to ni problem; 
prostor je iza nas. Ionak je pra-
zan, bumo pitali općinu da nam 
daju na korištenje. Pojačala i 
zvučnike bumo posudili od mo-
jih frendova iz Krapine, mikser i 
gramofon imam ja, posudili bumo 
ploče, i to je to!”

Sad su se svi već uozbiljili. “Gle, ali treba tu još 
i nekakve rasvjete, pa treba zrihtati i prostor, poči-
stiti sve, zahode popraviti, i hrpu drugih stvari, a 
za to ti trebaju penezi. Gdi pa bumo njih zeli?” uk-
ljučujem se u razgovor. “Hm, da” glasno razmišlja 
Mike “trebali bi nekaj love skupiti. A znate kak se 
to najlakše napravi? Na vatrogasnoj zabavi! Idemo 
napraviti vatrogasnu zabavu!!” skoči on na noge 

gotovo urlajući, a mi opet 
padamo s klupa ne vjerujući 
ovome kaj smo čuli.

I kaj da vam sad dalje pri-
čam detalje, jesmo, organizi-
rali smo ne jednu, nek dvije 
“vatrogasne” zabave. Izmolili 
smo dvoranu stare osnovne 
škole od općine, našli smo 
neke klupe, dopeljali jedan 
domaći bend, nabavili cugu 
u dućanu, polijepili plakate i 

molili Boga da se bar neko pojavi na prvoj zaba-
vi. Na naše iznenađenje, dvorana je bila vrlo do-
bro popunjena, feštalo se cijelu noć. Zaradili smo 

i neke dinare, pa smo se osokolili i napravili još 
jednu zabavu. Uspjeh je bio još veći, sve 

je prošlo super i opet smo skupili neke 
novce.

Od hrpa ideja koje su počele 
padati iz naših nabrijanih glavi-
ca, sad smo već počeli razrađiva-
ti daljnje akcije oko uređivanja 
prostora dvorane. Konačno smo 
hrpe adrenalina i ludi entuzija-
zam mogli usmjeriti na naš kona-
čan cilj: disko u Pregradi!

Nalazili smo se gotovo sva-
ki dan, dogovarali radne akcije, 
rasporedili poslove i obveze: či-
šćenje, četkanje, farbanje. Sređi-
vao se sanitarni čvor, popravljao 
pod u dvorani, prali su se prozori, 
nabavljali dijelovi šanka. Ja sam 

bio zadužen za struju, pa smo tako 
sredili i instalacije, a od dijela love 

koju smo skupili na zabavama kupio 

kolumne

Generacija: Mike, Ivo, Roberta, Pajc, 
Coc, Snježana, Gigi mlađi, Gigi stari-
ji, Storjak, Kolenko, Fotek, Bosanac, 

Sanja, Koret, Franci, Agent,Taca, 
Sergej, Faka, Kolar, Kožinec, Hostić 
i još mnogi drugi (nemojte zamjeriti 

kaj se svih nemrem sjetiti!)
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Ponos jedne generacije - “Discotheque 
KLINAC” Pregrada

sam u Zagrebu prve spot-reflektore za naš novi dis-
ko. I nakon svih ovih godina ne mogu zaboraviti 
uzbuđenje kada sam se autobusom vozio iz Zagreba 
u Pregradu, a na koljenima držao kutiju punu re-
flektora! Naravno da smo ih istu večer montirali na 
strop dvorane.

I tako, sredili smo prostor, montirali rasvjetu, 
posudili najveći dio opreme: pojačalo, zvučnike, 
gramofone (da, gramofone; bila su to ona lijepa 

vremena kada je zvuk imao prirodnu boju, a puc-
ketanje igle na ploči davalo draž slušanju gazbe) i 
tulum je mogao početi.

Ali čekaj, pa moramo i neko ime za disco smisli-
ti. Ne mogu vam sada potvrditi čija je to točno ideja 
bila, ali odnekud se pojavio prijedlog “Diskoteka 
Klinac”. Obzirom da smo svi bili klinci, to nam se 
činilo jako zgodnim, pa smo bezrezervno prihvatili 
to ime. 

Kao i prije prve zabave, i sada smo bili nervo-
zni, ali ne manje odlučni da istjeramo našu ideju do 
kraja. Na kraju krajeva, ako i nitko ne bude došao 
k nama u Pregradu, bar budemo mi imali svoj pro-
stor za party.

Međutim, naš trud i silna energija koju smo ulo-
žili rezultirali su sjajnom prvom pa drugom i slje-
dećim disko-večerima koje su imale sve veću posje-

ćenost.

Nakon nekog vremena, i sami smo bili iznena-
đeni činjenicom da ogroman broj mladih dolazi u 
naš disko. Ljudi su počeli dolaziti ne samo iz naših 
okolnih naselja, nego iz svih onih mjesta za kojima 
smo mi do prije nekoliko mjeseci vapili! Ovakav 
uspjeh gurao nas je naprijed pa smo s vremenom, 
skupljajući lovu, redovito investirali u održavanje 
dvorane, u nabavku kvalitetnog ozvučenja, gramo-

fona, ploča, rasvjete, pa sve do rekonstrukcije sani-
tarnog čvora, nabavke šanka i izrade separea.

Redovito smo, nakon svake subotnje disko-veče-
ri, u nedjelju počistili u i oko dvorane, sredili doj-
move, isplanirali akcije za slijedeći tjedan, a koje 
smo onda realizirali u petak navečer ili subotu uju-
tro.

Ovakav razvoj događaja rezultirao je činjenicom 
da mnogi mladi iz Pregrade i okolice nisu dolazi-
li u “Klinac” samo subotom, nego su željeli posta-
ti dio našeg društva i počeli aktivno sudjelovati u 
radu diskoteke. Stoga se naš disko počeo pretva-
rati u društveni prostor u kojem su se mladi druži-
li, zabavljali, radili ili jednostavno ljenčarili. Stare 
klupe u centru zamijenili smo ugodnim prostorom 
na katu dvorane, stopiranje za Tuheljske zamijenili 
smo korisnim aktivnostima u Pregradi, pustoš i do-



26

sadu preko vikenda zamijenili smo zabavom i ve-
seljem. Jednostavno, vratili smo život u Pregradu.  

Nakon nešto više od godinu dana, “Discotheque 
Klinac” (kako se sada i službeno zvala) postala je eta-
blirana i poznata diskoteka u Zagorju. Naravno da 
se to ne bi dogodilo samom činjenicom da je uređen 
prostor i kupljena nova oprema, već je prije svega to 
bio rezultat dobre glazbe koja se mogla čuti u Pre-
gradi. Osim Mikea, svoj doprinos tome su dali dva 

Tomislava iz Zagreba (Žljoteki) i ja. Povremeno smo 
ugostili naše kolege DJ-e iz drugih diskoteka u oko-
lici, a nešto kasnije našoj ekipi su se pridružili Coc 
i Moco. Svaki od nas imao je neki svoj stil vođenja 
disko-večeri, ali nam je svima zajedničko uvijek bilo 
da “puštamo” glazbu koju publika želi čuti.

Počeli smo organizirati i tematske večeri petkom 
pa je tako u Pregradi stanovao i reggae, country, 
blues i soul, heavy metali punk. Organizirali smo 
plesne tečajeve, pod našim okriljem je djelovala i 
plesna grupa “Bubamare” (kasnije La Luna), a naš 
prostor smo počeli zvati “Domom kulture”.

U to vrijeme financijski smo potpomagali KK 
Okiroto, NK Pregrada, DVD Pregrada i još pokoju 
udrugu, a organizirali smo i besplatna logorovanja 
za više od trideset osoba na “Otoku Mladosti”.

Ubrzo smo bili tako dobro sređeni i organizirani, 
tehnički i ljudski, da smo počeli organizirati koncer-
te. Još i sada me prođu trnci kad se sjetim da su nas 
svojim koncertima oduševljavali Parni Valjak, Psiho-
modo Pop, Plava trava zaborava, Fantomi i mnogi 
drugi, a sve to u danima kada su bili na vrhuncu 
svojih karijera.

Bili smo presretni što smo mogli ugostiti legen-
de poput Akija i Husa, popiti piće s g. Eduardaom 
Matešićem i gđom. Rajkom Sutlović, nasmijati se 
Gopčevim ludorijama, slušati glazbenu enciklope-
diju Roberta Marekovića. Bila je tu i Zdenka Ko-
vačiček, Zlatko Pejaković i mnogi drugi koji su i 
u teškim danima koji su slijedili (domovinski rat) 
dali svoj doprinos našem zajedništvu i snazi.

Nažalost, kako je to već počelo biti uobičajno 
u našem gradu, krajem devedesetih 
počeli su se pojavljivati neki (politički) 
interesi i iz nekog meni nedokučivog 
razloga uspjeli slomiti trud jedne ci-
jele generacije odličnih mladih ljudi i 
sve ono što su oni stvorili bez ičije po-
moći, svojim vlastitim rukama.

Bilo je onda tu nekih “pokušaja” 
gradskih struktura da iznajmljivanjem 
diska bude “nečeg” u Pregradi, ali je 
tu uvijek bilo pitanje novca, profitabil-
nosti i interesa, pa su ti pokušaji krat-
ko trajali.

Novi pokušaj oživljavanja dragog 
nam prostora (koji je u međuvreme-
nu mijenjao nazive - Flash, Energy) 
započeo je početkom novog tisućljeća, 
aktiviranjem jedne nove generacije 
mladih ljudi pod okriljem FM SDP-a i 
udruge “Zefra”, a koji su na tragu pri-
ča s kraja osamdesetih (kada mnogi 
od njih nisu ni bili rođeni) opet poka-

zali želju i volju za dobrovoljnom organizacijom 
društveno-kulturnog života u Pregradi. Uspjeli su 
“iskamačiti” prostor i nekoliko godina povreme-
no organizirati sjajna događanja, poput humani-
tarnih koncerata “It´s only rock´n´roll” ili sjajnih 
nastupa Gustafa i Zadruge.

Kao što sam već spomenuo, opet se ponovila 
povijest, ali sad u svom još tužnijem obliku. Mada 
je nekoliko mjeseci prije utrošen znatan novac na 
uređenje prostora na katu, 14.02.2008. srušen je 
kompletan objekt Doma kulture. Koje li ironije – 
na Valentinovo!!!

Međutim, nikada se neće srušiti naša sjećanja 
na prijateljstvo i zajedništvo, na simpatije i ljubavi, 
na prve skrivene poljupce u polutami disko-kluba, 
na ideje, želje i planove o budućnosti.

Stoga se nadam da će gradske vlasti ubuduće 
pomoći našim mladima i zajedno poraditi na tome 
da vrate kulturu, zabavu i strast u naš grad,te im 
omogućiti da osjete vrijednost, ponos i nezaborav-
na iskustva generacije iz “Klinca”!
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Denis vincek

Znakovi

I   neverbalnim govorom može se pokazati što 
treba, što se smije, što se ne smije, odnosno 
– što se mora. U ovom slučaju riječ je o do-
govorenim slikama ili simbolima koji imaju 

prepoznatljivo značenjsko određenje. O čemu 
zapravo ja to govorim? 

Tek nekoliko dana nakon proteklih lokalnih 
izbora na raskrižju Ulice Josipa Karla Tuškana 
i Prilaza Matice hrvatske zapazio sam prometne 
znakove. I to ne tek jedan, nego tri: obavezno 

zaustavljanje, ulica s pravom prvenstva i pješački 
prijelaz. Bilo da je to potez nove ili stare vlasti, 
nebitno je. Zaslužuje svaku pohvalu. Pomaže vo-
začima u kretanju po navedenim ulicama. Šteta 
što to, mislim na odgovarajući prometni znak, 
nije postavljeno i na križanju ulica kraj pregrad-
skog vatrogasnog doma jer je tu svakodnevno 
moguće vidjeti sporno ponašanje vozača. 

Iako su mjerodavni u Gradu Pregradi prije ne-
koliko godina upozoreni na navedeni problem, 
odgovor je bio da postoji odluka o prioritetnoj 
ulici, ali da će ipak prometni znak biti postavljen. 
Međutim, što odluka o prioritetu znači za vozače, 
a posebno za one koji nisu stanovnici Pregrade? 
Baš ništa! A znak nije postavljen. Valjda se zabo-
ravilo? Šteta! 

Zapravo, želio sam pisati o nečem sasvim dru-
gom jer o jednoj inovaciji, dosad u Pregradi ne-
poznatoj, baš intenzivno razmišljam. Riječ je, 
svakako, o znakovima ili znacima. Ovaj put o ver-
balnima. Sama riječ uvijek upućuje na neki ele-
ment iz stvarnog svijeta, iz našeg okruženja. Riječ 
ima važnu značenjsku ulogu. U njoj je moguće 
prepoznati i uvažiti ili ne uvažiti iskazanu poru-
ku. Naime, posve je jasno da je vlast radi birača, 
a ne birači radi vlasti. Tako bi barem trebalo biti. 
I moralo bi to svakome biti jasno. Samo bahati 

čovjek vidi to drugači-
je i ponaša se onda na 
sebi svojstven način. 
Bahato. 

Jedna, doista, svi-
jetla točka pojavila se 
odmah na početku 
mandata pregradsko-
ga gradonačelnika. On 
svakog utorka prima 
građane na razgovor 
o problemima koji ih 
muče. Sluša pozorno 
njihove prijedloge, 
pritužbe, razmišljanja. 
Valjda i pohvale? Ako 
ih još nema, možda će 
ih biti. Eto, to je obi-

lje znakova u riječima. Kazuju ljudi što i kako. 
Naravno, gradonačelnik najbolje zna što će moći 
uvažiti, gdje će moći pomoći, a gdje ne. Znaci 
koji proizlaze iz ovih komunikacija imaju nepro-
cjenjivu vrijednost. A i najvrjednije je to da se 
gradonačelnik nije zatvorio u kulu od bjelokosti 
u uvjerenju da on sve zna, a ostali su samo kulisa. 

Birači su očekivali transparentnost, a čini se da 
su je i dobili. Valjda neće biti razočarenja. U tom 
slučaju naplata ne bi izostala. Ona se uvijek kon-
kretizira. Eto, to sam htio podcrtati. Znakovi su 
bili samo povod. A oni su svagdje oko nas. Bilo 
neverbalni, ili verbalni. Ne treba ih zanemarivati, 
nego ih se mora uvažavati. Oni imaju i vrijednost 
i važnost. Čine život i ljudske odnose odgovorni-
ma.

kolumne
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krešimir toPić

kolumne

Izbori

Prije početka pisanja kolumne siguran 
sam da će većina čitatelja pomisliti da se 
ovdje opet radi o nekoj politikantskom 
piskaranju, reklamiranju stranaka, za-

pravo sadržaju svima znanom, a još više dosadno 
uobičajenom. Znajte da ste u krivu!

Razmišljajući duže vrijeme o tematici kolu-
mne, dosjetih se teme o kojoj se previše ne priča, 
nije zanimljiva masama, a ipak se nadam da ćete 
barem malko razmisliti o pročitanome. Radi se 
o izborima. Pomislit ćete da ovaj dosadnjaković 
melje bedastoće, no ne radi se ni o europskim, ni 
državnima, pa ni lokalnim izborima. Pisao bih o 
izborima u našim životima.

Od najmlađe dobi se svaki čovjek susreće s 
nečim što svi očekuju da izabere; hranu, odje-
ću, možda grupu u vrtiću, učiteljicu ili jezik koji 
će učiti, pa onda izbornu i fakultativnu nastavu, 
glazbu, film, hobi, tv program… Već od početka 
su života neki izbori ozbiljni, no za srce i dušu 
svakoga od nas se dolaskom puberteta pojavljuju 
i puno ozbiljniji izazovi biranja…

Kad ti se neka djevojčica ili djevojka svidi, srce 
odradi taj zahtjevni zadatak, no u adolescenciji 
bi se, po pretpostavljenom uobičajenom modelu, 
trebao uključiti i mozak, no i onda može samo 

srce odraditi tako da vas za kratko vrijeme i mo-
zak zaboljeti od takve odluke.

Dolazi i daljnje obrazovanje, srednja škola, iz-
bor zanimanja, zaposlenja, nastavka školovanja, 
izbor društva u kojem se krećeš, bračnog par-
tnera (ako već ranije nije zabetonirano!), mjesta 
rada, stanovanja, pa onda opasno biranje načina 
poboljšavanja materijalnog statusa skopčano s iz-
borom valute i načina kreditiranja. Ima toga bi-
ranja i izbora cijeli život, neću dalje nabrajati no 
svaki će se od vas sjetiti da svaki, ali baš svaki dan 
nešto bira, o nečemu odlučuje. Da parafraziram 
Preradovića – o izborima rode da ti pišem!

Tvrdim da su izbori problem!

Ne, ne mislim ni na kakve političke izbore, ni 
da je ovaj ili onaj politički smjer bolji ili manje 
dobar, ne! Mislim da je svaki ljudski izbor pro-
blem sve ljude jer kad izaberemo, teško možemo 
natrag i jelo koje smo sami skuhali takvim bira-
njem, moramo pojesti, a sve dobro ili loše koje 
smo time učinili moramo nositi kao vlastiti križ. 
Razmišljam i o tome koliko je takav izbor povrije-
dio ljudi oko nas, kako duboko, možda smo ma-
terijalno, emocionalno ili na drugi način oštetili 
nekoga.
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Netko će primijetiti da mnogi ni ne u primisli 
nemaju razmišljanje o posljedicama svoga izbora 
na druge ljude, no takvi zasigurno ni ne čitaju 
ovakve tekstove, a ako čitaju, možda će početi 
malo i misliti… Radi se o tebi, meni, svima koji 
svakodnevno donosimo bilo kave, male i velike, 
izbore i odluke o sebi, o ljudima i materijalnome 
oko nas.

Kako biramo? Zašto izabiremo baš to i takvo? 
Gdje su korijeni naših odluka? Ne bih odgovarao 
na ova pitanja, ne smatram se dovoljno stručnim 
i kompetentnim za to. Psiholozi vjerojatno znaju 
svu silu teorije i prakse izvedene istraživanjima, 
a ima i drugih stručnjaka koji znaju kako i zašto 
donosimo takve odluke kakve sami donosimo.

Razmotrio bih samo mali, meni najvažniji dio 
izbora, a to je biranje načina na koji ćemo do ne-
čega doći. To je biranje puta, hoćemo li u živo-
tu ići putem svog života ili ćemo izabrati put bez 
prepreka, poprijeko, ne gledajući što se oko nas 
događa.

Kad je dijete maleno pokušava do svega što mu 
treba doći na način na koji do toga i može doći; 
beba plače, oni malo veći pokušavaju do onoga 
što su izabrali doći i na malo pragmatičnije nači-
ne pa se bacaju na pod, vrište, grizu, pljuju, tuku 
se i što već ne rade da bi se izborili za svoj cilj. 
Tada nastupe roditelji pa izaberu način na koji će 
problematično ponašanje korigirati, a mnogi ga 
i ne pokušaju, znate već što se dalje događa… I 
u vrtićima, a kasnije i školama se događaju slične 
stvari, pa odgajateljice i učitelji dolaze u velike 
probleme postavljanja djece u okvire prihvatlji-
vog ponašanja.

Pogubnim utjecajem medija koji zastupajući 
lažne vrijednosti idolatrije i konzumerizma djeci 
se nastavlja prikazivati iskrivljena slika svijeta pa 
kad u svome životi dođu do trenutka kad trebaju 
izabrati, najčešće izaberu krivo, nešto što će im 
otežati život ili ga posve upropastiti.

Poseban je problem što u našem zapadno civi-
lizacijskom svijetu ni rad, ni red, ali ni poštivanje 
ljudi oko sebe nisu na cijeni, a to sve dolazi od 
problematičnog odgoja u kojem sudjelujemo svi, 
bez obzira imamo li djecu ili ne jer svojim životi-
ma ne pokazujemo da smo dobro birali, a svoj loš 
izbor još više potenciramo vlastitim nekorektnim 
ponašanjem prema sebi i okolini.

Razmišljamo li kada o vrijednostima koje smo 
izabrali? Kako ih pokazujemo kroz svoj život i po-
našanje djeci i svijetu?

Kad nas većina misli da je nekakav nogome-
taš koji igra u nekom od najjačih klubova Europe 
bolji sportaš od Sandre Perković, Ivice Kostelića 
ili pregradskog bicikliste veterana Drageca Špi-
ljaka, nekog triatlonca iz Stubice ili Mihaela Vuli-
ća iz Zaboka, problem postaje već veći pa polako 
ulazi u sferu patologije jer pokazujemo da smo, 
kao pokorni sluge bez mozga i osobnosti, izabrali 
ono što nam je servirano putem modernih sred-
stava priopćavanja koji su, nadam se da znate, 
ionako samo u službi multinacionalnih kompa-
nija koje kroz ligu prvaka i ostala natjecanje na-
laze kanal kojim će ući u naše uši, a na kraju i 
isprazniti nam džepove. Bolje se i ne sjetiti kvazi 
zvijezda kao što je nekakav američki zgodni kli-
nac Justin ili umjetna Lady Gaga koje naši klinci 
izabiru kao idole i osobe na koje bi se ugledale…

Pomognite i omogućite da naši mladi dobro 
biraju, savjetujte ih, recite im sve što znate, po-
savjetujte se sa stručnjacima i budite sigurni da 
to svatko može. Ni pomisliti nemojte da u nam 
Pregradi nije moguće napraviti izbor, ne! Iako 
nemamo mogućnosti većih sredina,  stvari su se 
zadnjih godina pokrenule i rezultati su vidljivi.

Pogledajte oko sebe i vidjet ćete: djecu koja 
idu u glazbenu školu, dečke koji na BMX-ima 
jure šumama, malo starije koji svakodnevno voze 
bicikl i uspješno se natječu, mlade nogometašice 
i nogometaše, vatrogasce stare i mlade, svirače, 
pjevače i folkloraše amatere, fotografe, planina-
re, gljivare, radioamatere, mlade glazbene sasta-
ve, aktivne članove knjižnice, plivače zagorskog 
plivačkog kluba, ribiče,  mlade koji sudjeluju u 
radu crkve, mlade u političkim strankama i fo-
rumima, mlade u medijima, kuburaše i ostale….

Oni su dobro izabrali! Nije im lako, moraju 
vježbati, raditi, sastančiti, učiti, putovati, trenira-
ti, savjetovati se, snalaziti se u nabavkama opre-
me i sredstava, truditi se da uspiju… Svi oni, ali 
i oni koje sam zaboravio nabrojati, a izabrali su 
neki način djelovanja različit od spavanja, gleda-
nja televizije, droge i birtije izabrali su put koji 
nije lagan, ali je ispravan. Ako ne vjerujete, pi-
tajte bilo koga od njih veseli li ih ono što rade, 
druženja, uspjesi u djelatnostima i aktivnostima 
kojima se bave, ali i javna promocija njihova rada 
kao još jedan oblik u kome se svaki čovjek pro-
nalazi…

Zato, sami birajte pažljivo, a drugima pomo-
gnite da dobro izaberu!

Izbori su svaki dan!
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ZlaTko ŠorŠa

ŽNK Pregrada
sport

Vrlo uspješna se-
zona u kojoj su 
seniorke ŽNK 
Pregrada za-

vršile na 4. mjestu 1.HNL 
za žene, dok su kadetkinje 
osvijile peto mjesto. Ljetna 
stanka brzo je prošla te su 
stigle i pripreme za novu 
sezonu pod vodstvom tre-
nera Cesarec Borisa i iz-
mjenjenom sastavu krenu-
le su novu natjecateljsku 
sezonu u 1.HNL za žene u 
kojoj se ove godine natječe 
osam klubova: Osijek, Ri-
jeka JP, Dinamo Maksimir, 
Agram, Trnava, Marjan, 
Split i Pregrada. 

Nakon poraza u prvom 
kolu od Rijeke JP (1-8) stigao je remi s Agramom u 
Zagrebu (4-4). Osim seniorki u natjecanje su krenule i 
kadetkinje (djevojke od 12-16 godina) koje od ove se-
zone vodi trener Matija Makek. U skupini Zapad-sje-
ver uz Pregradu natječu se sljedeći klubovi: Agram, 
Dinamo Maksimir, Varaždin, Lepoglava, Trnava i 
Rijeka JP. Osim seniorki i kadetkinja od ove godine 
djevojčice starosti 8 godina i više mogu se uključiti u 
klub gdje će pod vodstvom trenerice-igračice Martine 
Špoljar učiti vještine najpopularnije sporta.

Ženski nogomet najbrži je rastući sport!     

U SAD-u je ženski nogomet popularniji od muš-
kog, a u Jordanu je čak kraljica Rania osnovala ženski 
nogometni klub i zaigrala na promociji tog sporta. U 
Hrvatskoj se ženski nogomet igra od 1937. godine, a 
u Pregradi od 1996. Ženski nogometni klub Pregrada 
uspješni je sudionik 1. Hrvatske nogometne lige za 
žene.

Mlade igračice dolaze gotovo iz cijele županije. 
Sportom se uči prihvaćanje pobjeda i poraza, pošti-
vanje pravila i protivnika, te kako biti timski igrač. S 
obzirom na to da se rezultati postižu vježbanjem, tre-
nira se dosljednost i upornost, a pritom se upoznaje 
sebe i granice vlastite mogućnosti.

POZIVAMO SVE DJEVOJČICE I DJEVOJKE OD 
8 - 15 GODINA STAROSTI KOJE SU ZAINTERESI-
RANE ZA TRENIRANJE DA NAM SE JAVE, TE DA 
POSTANU DIO NAŠEG KLUBA.

KONTAKT: 

MARTINA ŠPOLJAR (trenerica): 091/523-7382

ZLATKO ŠORŠA (direktor): 091/377-3770
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